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The Agaristinae (Noctuidae - Owlet moths) are distributed world-wide with approx. 600 species. Most of the species occur in the Neotropis and the Ethiopis. About 130 species are known from Asia and Southeast Asia. 

A check list of Agaristinae occurring within the range of the Himalaya is prepared on base of collection specimens of the Bavarian State Collection Munich and the Collection Behounek (Munich) as well as from reviewing literature based on expedition results of different journeys. This checklist is provided with the entire distribution range of the species, literature sources and further notes. 

According to the current list, so far 31 Agaristinae species are known to occur within the range of the Himalaya. Apart from those, one can expect some further, yet undescribed species from samples taken during recent expeditions. Latter needs further examination and detailed analysis. 

It is remarkable that most of the species only have a small distribution area. Only three species extend their distribution range from Nepal into other parts of Asia to Southeast Asia. One species, Sarbanissa tricycla Sugi, 1993 is only known from Nepal. Two species are endemic in Tibet: Syfania bieti (Oberthuer, 1886) and S. oberthueri Alpheraki, 1897. The majority of species is recorded from two or only few more locations of the Himalaya. 

Also for the Agaristinae, like for other Lepidoptera- and insect groups, further knowledge about distribution, ecology and biology is to expect in the near future. Especially from low frequented regions and locations (e.g. the Tsangpo valley), so far no material was collected at all.
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Die Agaristinae (Noctuidae - Eulenfalter) sind mit ca. 600 Arten weltweit verbreitet. Die meisten Arten kommen in der Neotropis und der Ethiopis vor. Von Asien und Südostasien sind ca. 130 Arten bekannt.

Aus Sammlungsbeständen der Zoologischen Staatssammlung München und der Coll. Behouneck (München) sowie aus Literaturauswertungen, basierend auf Expeditionsausbeuten verschiedener Reisen, wird eine Checkliste der im Bereich des Himalaya vorkommenden Agaristinae zusammengestellt. Die Checkliste wird um die Gesamtverbreitung der Arten, der Quellen und weitere Anmerkungen erweitert. 

Demnach kommen 31 Agaristinae - Arten im Bereich des Himalaya vor. Darüber hinaus ist mit weiteren bisher unbeschriebenen Arten zu rechnen, die aus jüngeren Aufsammlungen stammen und noch genauerer Recherchen bedürfen. 

Auffällig ist, daß die meisten Arten nur einen kleinen Verbreitungskreis haben. Nur drei Arten sind von Nepal ausgehend bis in weite Teile Südostasiens verbreitet. Eine Art, Sarbanissa tricycla Sugi, 1993 ist nur aus Nepal bekannt. Zwei Arten sind endemisch in Tibet: Syfania bieti (Oberthür, 1886) und S. oberthueri Alpheraki, 1897. Der überwiegende Teil der Arten ist aus zwei oder mehreren Gebieten des Himalaya nachgewiesen. 

Sicher ist auch bei den Agaristinae, wie auch anderen Lepidopteren- und Insektengruppen, mit weiteren Erkenntnissen zur Verbreitung und Lebensweise sowie zur Biologie und Ökologie zu rechnen. Besonders aus wenig bereisten Gebieten oder abgelegenen Plätzen wie z. B. dem Tsangpo Tal liegen bis heute keine Ausbeuten vor.

